
PROTOKdL Nr )$)QI2OI 3

z Sesji Rldy cnitry Rybno odbytej w dniu 9 maja 2013 roku
w Sali Konferencyjnej Urzpdu Grniny Rybno pod pzewodtrictwem

Prna Mrrianr Ligmrna - przewodniczqcego Raay Gminy

Obrady rozpocz€to o godz, 9:00, zakoiiczono o godz.l l:00
Stan osobouy Rady - l5 m<tnych.

W obradach zgodnie z list4obecnogci uczestniczylo l5 Radnych,

- lista ob€cnosci stmpwi zalqcuik do protokolu-

Spoza Rady Gminy w sesji uczesbriczyli:

l. Pan Edmund Lignran - W6jt Grniny

2. Pan Miroslaw Karbowski - Sekretarz Gminy

3. Pani Zdzislar€ Panicz - Skarbnik Gminy

4. Pani Dorota Zieliiska - Kierownik Gmirurego Osrodka pomocy Spolecaej w Rybde
5. Pan Tomasz Wegrzynowski - radny powiatu Dzialdowskiego

6. Publiczro$d - I osoba

- listy ob€cnosci stanowi{ zalqp?:nik do protokolu.

Ad.1i2.

Otwarcie s€sji i stwierdz€nie pfrwomocDofci obnd.

9g3lf!1 
=rj: 

!3dl cThy. lthg otworzyl o godz. e:00 pan Marian Lisman
rrzewodflczqpy Ra<ly cminy. Powital Radnych i zaproszonych gosci. Nastepnie stwiedzil,
ze po sprawdzeniu listy obecnoSci, na sali znajduje sie 15 Radjnych, co sianowi kworurn
niezb$ne do podejmowania pawomocnych uchwal.

Ad3. Ustslenie poEedku obrad.
I . Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocnosai obrad.
3. Ustalenie porz4lku obrad.
4. PrzyjQcie protokolu z )OO( scsji Rady cminy Rybno.
5. Oc.ena zasob6w pomocy spolecznej za rok 2012 dla Gminy Rybno.
6. Podjgcie uchwal w oastqpujqcych sprawach:

l) zdaoy Wielolerniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2Ot3_2020,
2) anian w bud2ecie Gminy Rybno na 2013 rolc

ll,"MdA.l pomocy przez Gminq Rybno dla powiatu Dzialdowskiego na opnrcowarne
ooloDentacJr prqeklowej na_drodzr powiatowej na terenie Gminy Rybno w roku i013,
4) udaelerua pomocy przez.Gming Rybno dla powiatu Dzialdowskiego na realizacje zadari na
crocze po\.!'ratoweJ na terenie Gminy Rybno w roku 20 I 3
7, Wolne wnioski i zapytania.
8. Zamknigcie obrad.



Przewgni:zeg_y przedstawil porzqlek obrad, kierujqc zap),ranie o propozycjQ zmEny
porzqgku obrad.

y".h q:S uwag i wniosk6w do porzqdku obrad, pan Marian Ligman _ przewodnicz4py
Rady poddd pod glosowanie przqdek obrad:

Ltr Gnin-y w glolowrniu jawnyrn trr urbwowy skLd Rrdy 15 Radnych w obecno6ci
13 Rrdlych, jednogloinie 15 gtosani , z!. prryjetr porzqdik obrad iXXI serji Rady
Gmiry.

Ad. 4. Przyj$ie prctokotu z X)fr s€rji Rrdy Gniny Rybno.

Przewodniczqpy Rady zwrdcil sip do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z )OO( sesji
Rady Gminy.

fie.zeloyplo uys do protokolu z poprzedniej sesji. pan Marian Ligman * przewodniczqpy
Rady poddal pod glosowanie protok6l z )O(X sesji Rady Grniny:

Ilg _Grniny w glorowrnfu jrwnln nr ultswowy sklad Rsdy 15 Radtrych w obccno5ci
l5 Rrdnych, jcdnoglofui€ Slor.mi:
- 15 - *t',
- 0 - 

"prr,ociw"- 0 -,,wrtrzymuj4cycb sig'
protok6l z XXX sesji Rady Gminy przyjgla.

Ad.s. Ocens zrsob6w pomo(y spolecznej za rok 2012 dh Gminy Rybno.

Przewodniczqpy Rady poprosil o zabranie glosu w tej kwestii pania Dorotq Zielinsk4
Kierownik Gminnego O3rodka Pomocy Spolecznej.

Pani Dorota Zieliriska Kierownik Gminnego Osrodke pomocy Spolecanej przedstawila
Radzie Ocenp zasob6w pomocy spolecznej zarok 2012 dla GminyRybno.
(ocena zasob6w pomocy spolecznej z rok 2Ol2 dla Gminy Iiybno stanowi zal4cznik do
protokolu).

Ad. 6, Podj?cie uchwrl w n$tQpuj{c?ch sprrwschl

l) zmlanv Wieloletniei Prosnozv Finrnsowei Gminv Rvbno ns lrts 2013_2020

Przewodnicz4ry Rady - Pso Marian Ligmsl poprosil o zabranie glosu Skarbnik Gminy
Paniq ZdzislawQ Kanicz.

Skarbnik Gmily - Pani Zdzirlawa Kanicz w),jajnila proponowane zrniany w Wieloletniej
Prognozie Finaosowej Gminy Rybno na lata 2013-2020.

Skarbnik Grniny - Pani Zdzidawa Klnicz powiedzish:,, w Vieloletniej prognozie
Finansowej Gminy Rybho na lata 2013-2020 dobonona zmian dochodiw i wydathi*t.
Dochody zwiqtszono o ku)otQ 690 760,3j zt. Vydatki zwiQkszono o breote j.35 760,31 zI.
Dokonano zmni4szenia planu wobrych irodMw w 2013 rohu o kwoti lSl OOO,00 zt.
Wysofto{t po zmianie vynosi 755 000,00 zL planowana wysokolt rozchodhw n, 2013 roku
wynoti 3 887 582,85 zl, w tyn:
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- splata pottczek zaciqgnietych z Bonh' cospoda't*,a Krsjowego w vysokoici 3 2gr gg2,85

- splara pozyczki z WOS w wysolaici I 00 000.00 zt,
- splqta bedytdw t, vtyso&ojci 505 700,00 zl.

!f#h"oY:^y:y w.wysoko:i.ci 3 2 582,85 zt oraz wohu irodki v wysokoici//rwv,w z, przeznacza sie na planowan4 splatq bedy^w i poi))czek w wysolaiciJ,!87 58285 zt, {won w.ylazana iaio drug ""'r":r*i t"ziil.-)"tu ileii'*yriA"^ a"iotania,dtug z poprzedniego roku + zaciogniaty drug w 2013 ro&t - d*; dir* w 20rJ roht.Ptanowano twom dtusu na toniec iot i ron finoi i i t iiiol i,i'' -'"
Proiba do Rady o udzielenie pwaruncji^dt; cninrcj lUiii e*ti""*i y, Rybnie wwysoko:i.2::0!0:0! z!, ,a 

"zeti 
u"ijnq." osa"i ii;;wii'ii,ii aJi"i," ut"go ,.nn* iwynsi 5.114.260,21 zt. "

NasteFie Przewodnicz4cy Rady otv
w dyskusji gtos zabierali rorzyl dyskusjq nad projektem uchwaly'

ffiJr; ffi S'fr"j 
Komacki zapytd pania Skarbnilq na jaki cel zosranie wydatkowana

Skarbnik Gminy - pani Zdzislawa,Kanicz, odpowiedziala: ,, w uzasadnieniu do uchwd),bud2etotyej v dziare 7sz obsruea dlugu pubtic';liii iiiifil"iro cet kwota tazostanie wydattowana: zwiek)a ,k- _yann !tuc;- ;-;;#; trr.oo0,00 

"! *zqbezpieczenie porcczenia ai nstwttcji xuttua.criii tiitii"itrii,i"r"i w R bnie na
\T:t ;3:'U':flY"#.;;ffHf*'y'" ok"'ii D;a D";;;;.)ti)'i ,'n nvsotot"i
c^inr4 Ribli;tek;;;t;;;-r^"* 'a zatuP biladw w 2013 r' wg proiehu pnuczvmv siq z

l: y"frylx.r ,t:ty fdwc6w, 
pzewodnirz4cy 

Rady zamkn4l dyskusjq.Naskpnie Rrda Gminy w qlorowar

:?flg;;;ru:fi"'ffi;#;##{- ^ ustr*o'f,/skrrd Radv 15Radnvch w

-0 - ,,przcciw'
- 0 - ,wrtrzymuj{cych rig'
podjgh uchwatp wr XtC.iUlEyn w
b..iivnyur" 

"'r,i.t";0"d;;: 
r' 

'p'wie airtrv wtulotetniE Prog'ozv Fi'arsowej
ucnwala stanowi zalqparik do niniejszego potokolu.

2) zpirn w budzecie GEirv Rvblo trr 2013 rok

Ptz€wod[icz{cy Redy _ pan Meriepad{zdzislawe Kanicz. I Ligmn poprosil o zabranie glosu Skarbnik Gminy

Skarbnik Grniny - pani Zdzishwr 
|:-nicz wyjaj4la poponowane zrniany..,, ,, uchwatebuaebwej no rck 20t j v,prov,adzq sie.zapisy , i g s _ iiri "ii.Gqi;Jir*, a"aya. ,pozyczet dodaje sie wt.2 o rrelci: rinit porqber t"sr*;j;; ;;fr"lzLiir.u A. w g t tyldge .sie ust. 3 o hejci.. upowaZ ia sie^wdjro do udzielenia poreczei i gb,aruncji.

;,:tr"ffl:,f,!;Y#:1:#:ie; w.tet!?i!!poreczenia dia danelgo'prolebu odrqbnie
z (imnn4 Bibliotekq publicma" 'ocie 14'676'55 zl i odrebnn ipriieiau ,.uczyny siq
Pozostde aniany dotyczyty dzial6w:
Dzid 660 Trrnsport i l{caotd



?wiQksza sF wydatki majqtkowe - dotacjg celowq w wysokogci 7 500,00 zl jako pomoc
finansolq dla.Powiatu Dzialdowskiego na olncowanie dolumentacji proj'ektowej inwestycjipl..-. Eabldgyu dgsi powiatowej Nr 1274 N w miejscowosci 

-Ryb;o 
(dic; ksnai;

odcinku od 7+335 do 7+510"-

Dzid 630 Turystykr
Znni:jsza sig wydatki majatkowe dla zadania inwestycinego pn. ,,Zagospodarowanie terenu
gttttumego w Koszelewach,, o kwotg 192 885,53 a io ileftoj"i i"yit_y"f, * *ynito
pIzelalgu i zgodnie z eksem do umowy z UrzQd€m Marszalkowskim,

Dzial 700 Gospodarka mie.czkrniowa
Zwi€ksza siQ dochody bie2$.€ - riptywy z r6hych opiat w wysokosci I 000,00 zl

Dzid 750 Admidstrrcjr Publicaa
Dokonuje sig zwipkszenia wyda&6w w ,,pozostalej &ialalnoSci', w wysokosci g26,02 zl na
zakup ustug pozostalych.

Dzirl 757 Obslugr dtugu publicznego

-Zwieksza jie.wyda&i bie2qf€ w wysotl6ci 22 000,00 zl na zabepierzene poqczenia dla
Instytucji Kultury - Cminnej Biblioteki publicaej w Rybnie na czgSc unijnq projektu pn.
,,Festyr rodzirmy z okazji Dnia Dziecka w 2013 r.; w wysokosc i U erc,tS a oraz po,^*ala
kwota na zakup bilet6w w 2013 r. wg projektu pn. ,,Uczymy sig z Crnirurq nibiiotetq w
Rybnie".

Itirl 801 O$wiirts i wychowrnie
Znniejsza siQ dochody bie24ce w wysokosci 63,90 zl - Srodki planowane do pozyskania z UE
19ry"ry p.-t:ktu g.Feryjne podnoszenie edukacji wsr6d najzdolaiejszych ucani6w
Gimnazjum irn. Marii Sklodowskiej-Curie w Rybnie'. z uwagi na zmniejszenii wartodci.
Dokonuje sig przeniesienia wydatk6w w je.dnostkach oS.iatowyct do potrzeb _ na

llffld_zema bezosobowe, r6zne oplaty i skl'dki, zakup uslug pozostalych w wysoko3ci
3 990,@ d
Pomdto dokonano pomniejszenia naliczenia odpisu Zdkladowego Fundusz Swiadczen
Socja.lnych dla nauczycieli z uragi na zachowanie stawki bazowij @o<israwy naliczenia
odpisu) na poziomie roku poprzedniego w wysokodci I I 6 I 6,00 zl.

Dzial 852 Pomoc spolccz|tr

?]4€q3 si! gochogl' i wyda&i w wysoko$ci t23 S4S,M d Daqdsrawie Decyzji Wojewody
Warmiisko-Mazruskiego Nr 60/201 3 z dni a 6 mata2}l3 r.
Dokonuje sig zwiEkszenia dochod6w i wydatklw w wysokosci g 000,00 zl w Furduszu
AlimentacyjnyIn.
Dokonqie siQ przeniesienia wydatk6w miQdzy rozdztdarni na zakup uslug pozostalych i
szkolenia pracownik6w w,, Osrodku pomocy spolecznej', oraz dwiadczen]a spolecae w
,fozostalej dzialalno3ci" w rysoko5ci 13 500,00 zl.

Ilzid 853 PozGtrle zdrnir w zrkresie polityki lpolecznej
Dokonuje siE zwigtszenia wydatk6w w wysokoSci Zl OOt,Ot zl dla zdaria pn.,, Szkola
r6wnych szans" z bilartsu_ otw€rcia - pozostatych drodk6w z 2012 roku w czgSlci unijnej z
przoznaczeniem na wydatki bie2qpe w wysoko6ci 2 409,51 zl i wydatki maj4&owe (zakup
inwestycyjny pomocy naukowych) naukowych wysoko5ci 21 59g,50 zl.



***._:I T-esienia wydark6w miedzy paragraAmi w w/w zadaniu w wysokosci
J 6 | | JU zl z zakupu pomocy naukowych na zakup inwestycyjny pomocy naukorrych,

Ilzi.l900 Gospodrrkr Komuualna i ochrona irodowisk
IVprowadza siq dochody i wydatki biei4ce w wysokosci 25 976,00 zl z prz",zn*zentenr na
zadania. biezspe pn. ,,Demontaz, hansport i unieszkodliwianie na skladowrsn oapadow
niebezpiecaych wyrob6w zawierajqpych azbest _ pokryrf dachowyclr:,,

Dzial 926 Kultun lizycznr
Zwiefc"a.sie dochody i wydatki tra zakup materid6w i wyposarrcnia w rozdziale 92601 wtysokoici 2 000,002 l. Podmiotem przekazujecym s.'tfii n""rr"."-ist Regionslna
Dlrekcja Las6w PaiLstworych w Olsztyme.

\as.Qnn! frzeyoaniczqpy Rady otworzyl dyskusjQ nad projektem uchwaly. Wobec brakuglos6w Przewodniczqpy zarnk4t dyskuqg,

\*Qpn]"- ry!" Gminy w glosowaniu jlwtrym na ustrwor? sklad Rady 15 Radnych wobecnoici 15 Rrdnycb, jedoogloSnie glosami:
- 15 - ,za',
- 0 - ,,przeciw'
- 0 -,wstrzymuj{cych siQ'
podieL uchwrk Nr )o{XUr9lr3 w rpr'wie andrny w budiecie Gniny Rybno ne 2013rok
Uchwala stanowi zalqaanik do niDiejszego protokolu.

PfTodTiq!ry Rrdy - prn Marim Ligmrn poprosil o zabranie glosu w prawie projektu
tej uthwaly W6jt8 GmiDy - pana Edmunda Ligrnana.

Xjf:ry_;,i:l Fdmund LiSD.n.powr&aa: ,, z^anqd Dras powia,o\9ych ws4tnie zrowuuem uzoraowsnm opracouluje dohrmentqcj.i drogi powiatowej. Ua d dokuientaciqprzezracmta bedzie kwora 15 000.00 zl Ciina ia'uorr,ni"'"yt w-'wykanann ieidohrnenracji w kwocie S|ok - 7 j00,00 A. tu puetigr-;z;-{i- to'knora nizszq lubutrzynata rw rym samw poziomie",

Nastgnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.
W dyskusji glos zabierali.
kd."f---lq 

-Eqy""a Wi{riewrki zap}ral : ,lanie lv6jcie, cz! I<oszt calej dohtmentacji maWnieit 15 000,00 zl?
W6jt Gminy - Pan Edmund Li'r'r,u odpowiertzial;,,bqdzie ogloszo,y Fze,arg n'vykonanie tej dohumentacji. Ze wstqficn wyrrczen tqka Ersotct powinna byi zqbezpieczona,,.

Po *yczerp_aniu listy m6wc6w, przewodnicz4cy Rady zamtnal dyskusie.
\asteenle. ll9 cminy w gtosowmiu_;awny- ," ""t"."ii'.-LiriLdy t5 R.drych wobccrojci 15 Radnych, jednogloJuie clolami:
- 15 - '24".- 0 - ,,pEeciw,
-0 - ,wrtrzymujlcych sif'



podjfh uchwrl-i- Nr XXXU!0/13 w sprrwie udzieledr pomocy pnzez cmint Rybro dh
Powfrtu ?ziddowlki€go nr oprrcowrnie dokumcntacji 

'projektowej 
as drodze

powi.towej nr ter ie Gminy Rybno w roku 2013.
Uch\rda stanowi zalqpznik do niniejszego protokolu.

4) -udziel€Sir _pomocy przez Gpin€ Rvp[o dl. powirtu l]zirldowskieso m r€rlizrciG
zadri na drodze oowiatowei na tcrenie Gminy Rvbnoi rokul0B-
Przewodniczecy Rtdy - Petr Mrriu Ligman poprosil o zabranie glosu w prawie projektu
tej uchwaly W6jta G@iny - palra Edmunda LiSmana
W{jt C.ninf --Prn EdDund Ligman powiedzid: ,, h ZqrzC Dt6g powiqtowych chce
wylanat zatocztq przy dro&e powiatowej w miejscowosci fiszetew-h, V gestii Z@zqdu
(dzie.przygotowanie dokumentqcji i zqpewnienie msterislu, natomiqst Gmina-wlkona pr;ce.
Kovntez vrytonawt zostanie zatocz*o pr4) Szkole podstfu,/ovej w Rumianie,

\as .t€t 
njJ Przeyodniczqpy Rady otworzyl dyskusje nad projektern uchwaly. Wobec braku

glos6w Przewodnicz4py zamkn{ dyskuslg.

\ast€t ni9 Rrq Gmitry w glolowaDiu jswnym na ustrwowy sklad Rarly 15 Radnych w
obccnodci 15 Rrdnycb, jednoglojrie glosrmi: '
-15 -#",
- 0 - ,rptzeciw'
- 0 -,,wstrzymuj{cych sip"

tdj.ff Tby:tj Nr X)Ofl/21l13-r rprrwic udzi€t€nir poDocy przcz Gmht RybDo dtr
Powbtu Dzialdowskiego na realizacje zedai na drodzi powiatowcj na terenli Gminy
Rybno w roku 2013.
Uahwala stanowi zalqcznik do niniejszego prctokolu.

Ad.7 Wolne wnioski i zrpltrnir

Glos zabierali

Y6i1C^r!l|ty. - PlT Egmund Lignan powiedziat:,, chcialbyr poinformowac, ie ulspjtnie z
:":y, y:Y.: O(rodka_Z&owia spotkalilny sie dzisiaj z pa eu Obermeyerem prezesax
nwcatetu LekowkteJ. Rozmau/ialiin ! o sftuacji sldby zdrovia na tercnie naszej Gmirry
min,.-o zapewnieniu lekarzy w ranach p4uotnych prabyk Jeirli bqd4 cfuni tetarze do
vspi'lpracy to tak4 wspSlpracq Ndejmierrrr.
Rozpo:ze.liitt! naTy( dr6g gruntowych, Inwestycje dalej sq vowadzone. Wytemontowana
zostata Swie ica w Truszczynach, lV tej clv/ili v)lremontowana jest sala gl6wna. Kolejne
prcrce-remontowe w tej niejscowolci zostqn4 vznowione jesieniq. Wyremoiovane r^wniez
zo$tdo pomieszczenie y, iwietlicy w Gronowie. "

Przcwodniczqcy Rady - Pan Mariatr Ligmsn zwr6cil sie do pani gkatbntk:,, czy noglaby
Pqni przestowiC y,ielkoii .tlydatkow w ntaterialy biurowi 

" 
.ys"""elOhi"iien nvyiU"n

ry!":t"ly karrrputerowych za rot 2012? C.y i* noain*i pr"ednnien a zestqwieniq
fukiaj? Je,eli nie to tut nastQpnej sesji.',



Skrrbnlk cmhy - Prni Zdzillswa Krnicz odpowiedziala:,, zy,f/6 ze ta nqstQpnqserje,,-

Radny - -Pan _Andnz€j Kornacki zwr6cil siQ do pana W6jta : ,,cry naprcwa dr6g
ryrt"y:h, b@zie polegai tylko na pracach niiniarb, 

""y 
nyiorzy"iioy 

"o"tanie 
ftx,niez

tluczeft? "

Y9l,__9_*l_1.1"1 ,19n:ld LisnT odpowiedziat: ,, w pierwszej kntejnoici twteiwyr.. utc rowtalne drcg| Zeby nestQpnie oszacowqt, czy trzeba coi nawiezc. Bgdzie ionq,ozone. "

Rldny - PrD Edward rffifniewski_pn wiedziali,, informuje, iz 7 maja brqlismy z pqnemVdjten udzial w posiedzeniu EZG Dzioldowszczyzri . ipioni, .ii^ S.i""i. Z t"r"nucyy n ly !o- Zwiqztu vplyneto gI 5 deiJaracji. 'Z"rri, 6aiil uchulqtq .e v,miejscowoici. Rybno odpady bqdq zbierane dwa'ra4t . 
^;"riA;;, w pozostatph

miejscorroiciqch ruz w miesiqcu. "

!dn_ V ;..fen Ardrzcj Kotlrcki zarytdL.,,cr! popi6l bqdzie odbierany dwa ruzy wmiesiqct? "

Radny - Pan Edward Wisnicwski odpwiedzid.. ,7az w miesiqcu,, ,

l[6jt Gnin,y - Pan 
_Edmund Ligmm. powiedziat: ,j negocjowalisn y, aby dwubomymtay$'ozen.objqt colq Gminq. ale nie ud4t ;!e Chciq!o;.^"p"it"U 

"i*f< na !0 zt, je2eliq,wdz nidby sie odbywat dwa ran w miisiqcr. p* i;";";K;;;;f,iuaziat, ze iezetibqdzie nozliwok z oszczqdnolci uruchomit w niek$rych przypadkachdwubot tt wwtiz, to bedzieDry nad-tym cztMat..,

Rsdny - Prn Ardrz€j Korucki zwdcil sie do_paaW6jta: ,, odt oszqc siQ do inu,estycji wLlarto:rct: lt?? -mo-st 
zostql juz zbttzony. Zqlo2ono 

-barierki, 
wyd;di b ts& jqkbyirwestycja dobiegla boica. Cry ten wz6r drogi. M&d w tej w c;4ii;72-"ilio"A . A"*rlo,z:hi*T:^ czy ten ushok pozostqnie? czy"cnina bQdk-;;;;; i,;t'; w odbiorze ,ejimoesqcji?

Yli.,,-Gi-..: _ lC Edourd Lipan,odpo,ri"qd : ,: z pisma b6re orrzymatem jesieniqwyrlna, ze ,nwes,ycja jest jeszcze nie zqkaiczona. Jej zakoiizenie planup iiina knniic naii.W piimie byla n5wniez wzmianka, 2e bqdzie popr;vn ty dy,sanit . Aiaa'iq kon ok onoe 
"T"!:"r:!^?!: y"iy!!hch. Bede zauegaa, aby istniejqc! stdn neczy zosta! dokot czonyzgoaurc z ctottunentctcia. "

Yl-a-; jl-".T."r:otu3z wi"ou"r.i "*6t :,: do pana w6jra; ,, cq u, splqwie drosi
::!y!!!:i: y":? 

"d"inek 
nrzebfs: pz1z 

?tbi,,y , "yn "io 
i"gti'"iLniez xiefu noinaspodzrevlac siQ wiaty pr4/stanl@.i/ej? Czy viadomo col i sprbwie fizeiqciijia_ot "

Wdjt Gmitry - PaD EdmuDd Lipal odpowiedzial | ,,zostal zlozony wnioseh lqcznie zez:lQcta.ni 
.stqr:u 

zeczy, jaki jest w tej ch,iti i. aroa"" 
"ii"*,iarii1,-i o,ii-rn n atinaclr.

l:!y"-:f,r!:"i" f"lbudowy .tei &osi u, sttatesii powiatowej. W ;pro.;";;,r, to u, oberietemtm spfttwa zostanie zalatwiora. W hwestii przejgciajezio;4 zlo)ony istii'wnioset oVgoprzel8ztqlcenie " .



Przrwoducz+y Rady o godz. 9i50 za,iz/Adzil 5 min. przerwg. po przerwie kontynuou/atro
dyskusj9 w z€klesie wolnych wniosk6w.

RsdDy - Pan Jan Rozentelski zwr6cil si9 do pana W6jta: ,, rozmawialijn y o bqgienhu w
Nagu$zewie, teby yzejete zostalo we w,adanie Gminy. Co zostalo ztobione w tej Eprara,ie?',

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligurn odpowi€dzi di doi,orry zostal wniosek o
del@murulizacje. "

Przewodniczqcy Rady - Pan Madal Ligman powiedzial: ,, m6j wniosek do Rady i pana
Wdjta o&toinie zasad, jahe obowiqzujq w Welslcim parku Krajobrazovlm. Wszyscy
p,amietamy momeni kiedy podejmowali'mt uchwalg o poszerzeniu granic Welskiego parht

\oiot y**, Rada Gminy zgotlzila sie na poszerzenie pod dwoia varunkami.-pierwszy
d9lyc4,t- ?biekow irrwentalskich w gospodarsty/sch Wowo rolniczych. Drugi odlegloici od
zliomih|w wodnych. Sanorz4dy, hdre nie wyrazily zgodna poszirzenie janic Welskiego
Parb) Krajobazou/ego, ldo! sie zorientowql, te obowiqzuje przepX, alcazuiqcy budow w
odleglo;ici mniejszej jqk 100 m od zbiorhikt wodnego, 2e przepi; k$ barizo restrykyjnie
pnestrzegany prnz Inspeloonia' Ochrony Srodoviska, M6j wniosekjest tah, aby wystqpit o
ursparcie do.innych samonqddw , sby Wstq)it do Marszalka o zmiane tego absirdatnego
przepisq H6ry mdwl ze I00m od zbiornika wodnego nie mot a budowqt,,.

Nastgpnie zwr6cil sip do Pani Skarbnik : ,, padejnovalitny uchwalq v sprawie
nrewyo&qbnienio rtndwzu solectiego, Cq kwota, b6ra opiewa na findusz sotecki moi,e bti
zapisanq w budzecie z konbetnq propozycja wykarzystania? "

Skarbnik Gminy - Pani ZdzieLws Kr cz odpowiedziala: ,,nroiz zdaniem nie".

PnewodDicz{.y Rady - Pan Marien Liglen kontytruujqp: ,,nlaiczyla pqni p/ace,/
bibliotece- Chcialen zapttac, czy w tqmrym obesie byly przeprowadzane kontrote doryciqce
racl nkararoici, funduszu przez Urzqd Gminy? "

Skrrbnik Gminy - Pani ZdzislawE Ksnicz odpowiedzrry'la: ,, nie byty,,.

Ptzrwodnicz4cy Rady - Pan Merien Ligman powiedzial:,, teraz kilka ult ag odnoinie
pewnych oce4 co do praqt pani Skarbnik na rzecz Rady Gminy. Zaznaczam, ze nie sqto tylko
moje uu'qgi, ale czqlci Rady. Chcialbyn powiedziea, te bardzo czQsto jest tal, ze nie
dostajenry na se$e kottpletu naterial'\t przygotowywanych przez paniq w terminie. Czesto te
uateriqb sq nam przedl4adane tut przed rozpoc4ciem sesji, Nie namy noitiwoici
ustosunl@waniq sie do danych propozycji. To nie jest wla.lciwe rozwiqzanie. Miily tez miejsce
tahie sytuacje, 2e przed tesjq naterialy byly zamieniane, bo okazalo sk, ze nstaty ile
przrgotowdne i W.rrycofywone,
Kolejw sprawL z hdrq Radni sie do mnie zv'rdcili, to Eesja z 15 ,tycznia. Radni dowiedzieli
sk-w6wczas, ze zostqli zrrolqni tylko po to, 2eby naprawi' blqd. Mianowicie Zle przygotowan4
uchwale dovczryq zmian w Wieloletuiej prognozie Finansowej na tata ZOl3-2020. nqdq
kdra stqfq sh 

.niekaniecznie musi byt nabowana w taki spos6i, tte niezaletnie od czyjegoi
Nqdu macie obowiryek przyj{t i zrobit to jeszcze ru4. Nie jest tajemnic4 ae po tyn fakcie
udalem sip d! Regtonalnej lzby Obrachunlawej. Znstalem szczeg1lowi poi;forn;arry i
wien\ 2e sztuka polega na tym, Ze do pewrych rzec? trzebq sie pr?Hadat.
Chcialem zatwa4r6 ze Pa\i Starbnik ma pacq w lJr4dzie Gminy ,a Wlen etst. mec te
I0Pk czosu spqdzonego w Urqdzie Gniny wwqda polwiQcii m prace nad bud*te4



zmianami i pr4,gotoulaniem material'w na sesje. Doskonale przeciea zna pani Wepis! nq
po^tav)-ie, bhrych opracowuje sie progno? vieloletnie. Chciatbytr paniq prisii,aby
nostqpils wreszcie zmianq abt dohrmenty na se,sk bytt dostarczqne wczeiniel.

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislewr Kanicz odpowiedzialat ,, spodzieN)qlam sie ,ego. Niejest to dla mnie zoskoczeniem, pa4 jll@ przewodniczqcy Rady no2e zloiyC wniosik do WAita
o odwolanie mnie ze stqnowiska ponrylki bfu, ,q i &aq, Snran sk zqwsze uczc,wie
Wekazywat sprowe, jezeli chodzi o btedt. Jezeli chodzi i zipisy i moje ;niosl;-, to tiestety
ale trzeba bedzie zmieni6, skarc jest takie ,czenie, bo jq io ianca;obk zmiory. Jeszcze
wczoraj robililmy zniany. Bedzie zat:n- wigcej sesji,-a ja bqdq nila izas na spotajnc
opracowqlie materialu. Co do Wedu pana prze,widniczqcego do Regio;tnej,- to
uprzedzalam Patistwa od 2010 roku, io czeka nas w 2014 roku iifi""ii" , ze\, panstwo
ntq2qli co robi4 bo w 2014 roht przeboczymy arlyhi. Jest in przebocnny no dziert
&isi$szf, na kaniec 2012 rch). Na razie nic nie zapowiada siq na i, zeby1cie panstwo cos
oboiU zeby nie br{o yzeboczeniq. Coty 20j 2 rok iifornowalarn, ze niifi siq ponstryruik?li. lhodzi o bilti-7teka tak sie sHad4 ze z&sze szanowqlam priiq. Otrt"g;ob^
"::P:l i*r"", bibtioteke. 

- .h6rej prowadzenie Aot ni zapropoinii Na peino niepodbrcrutom cz.uiu praql u' Urzedzie na rzecz plac, w biblioice. Bo tyte ile d6a*l<ovycn
godzin spedzan , 

,nie 
prowadzq samej obslugi, it" trsiegrje wszyshie iiestycle. Jeszcze'raz

powrorzq, nte- wyt(or,ywalam prucy M rzecz biblioteki v godzinach procy w Llr4dzie, Jest
Pan Pnewodniczqcy v/ bledzie".

Prz€wodnicz{cT Rady - Pan Merian- Ligman powiedzial:,, sprqwe, ie pani obejmuje

tyy- ,eta: u/. libtafce. ujqu,nitem- ne czerwcovei i"rji iii"it"eo roht. pqni
y.YyY:,: ,t?iQcy do.tego. aby. nabrat przekonania, i.e jednak trieba ,o miejsce
zwotntc. Mystatem, ze zoslanie ono zwolnione dla kogoi, ko neczywiscie szuLa pro"y. Cn"g
,rJP 

ry!::e::u: * *n blqd. khrego pani dokonala-na sesie grudnioil ii poa"ine-o., z"
y:_:__y: :,"ry ptzectq2orl: 

.W .Re-gionalnej hbie Obrqchunkowej dowidziiten siq, ze

!))-!:\!e fani FoZranen. -1a6ry 
it{ormuie paniq ze bprowadzq pini do wzoru dane, fu6rente do4zq po4twheSo rezultqtu, wiec nie moic b|)t ,eZ uchwala prcygotowana u,lajciwie.,,

Sklrbnik cminy - Pani Zdzishwr Krdcz odpowidziala: ,,tak do koica nie jest. progrum
nie vyc@hje 

-wsqttkich Nqd6w. Na peino n6wilai, zi i-*oii"" 2012 rokuwprowadzalam pran za III hwartat 2012 roiw. Natoniast po'ikoraiinii )otz ,on, w"bo
H?"":j^(_,y2::r* tego roh). Nie. zqznac4tqm vykotinia rotu 2012'a z wytonanh roht
:i:^:,_lfJy:-!t pouc:Cdtn/ dlug_w..polzcng5,tttych nastqnych tatach. I o ten btqd
l!!tj!;I elo VlSron nie uychwyci. Tylko jednq rubryfu wpriwidzilan, wykonanie roht'aw ljydrakt tego nie zaznac4iam, "

Prz€wodricz{cy Rady - prD Msrirn Ligm xa Wwie&iah.,, kedy w 2007 roku pad wnioseko odwolanie sksrbnita, bvlen iednvn z rl,ctt, i6ry pr*;;yr;';;;"io ',Jeo, 
oo, ot*n,Paniq powolat na to stqnov,/iska. bztsaj, co do fqtuego przekanonia mam reqtpliwoici. Niec!1;t!t noitlr+t1"iq toka sytuacia, ie odv,,otup^yirimiU. -

| ! Kaqa.T?br.!a z:by nad prognozq wielolemiq mo,h!, bylo spotajnie pracowail Ot6Z Radanie u/vodrQbnita fundu.szu soleckieeo. lesr to zbo ooo,o6 L'iiii-*'ir.s";" wieroretniejjesl do Pani dyspozycji.
Man nadziejQ, k do koncq 20lj rctat vrplacujem, takie wnioski, k6re pomogq nambeqiecznie przrgorowat budzet nd 2014 rok,,



Skarbnik Gniny - Prni Zdzilltws Krnicz odpowi€dziala: ,,J'ert Pan w blqdzie. Bo na 2014

rok pracujq dwa lata wstecz i pierwsze trzy kwartaly 20I3 roltu i pdiniej kaniec lola4 WiQc za

p6ino, za duae W wykononia a za male dochody, Nie otlztmali'rrty irodldtt' z OKSM. Bylo
duzo ihwertycji w 2011 i 2012 rofu. Gdyby to b)to Pomniejszone zaowocow^loby w 2014

rohu na plus. "
Jezeli chodzi o biblio,ek, to wspomnial Pa4 i:e u) 2012 roh) b)l ten temst poruszony. Nie

czulam sie vinra i prowadzilam to dalej. Ale trzeba zaczqa od tego, 2e nib ze mnq nie

rczwiqzal uuowy. Z c4)stym sumieniem nmlo<lam rok 20 I 2 i podziqkowalam "

Prz€wodtricz{cy Rady - Pan Mariu Ligmrn powieclzial: ,,bQdQ bronil swoiei tezy

odnoinie funduszu soleckiego. To kie by| piervlszy rok w h6rry Rada nie Wodtehila
fnduszu solechiego, Jet:eli wspomnials Pani o du/6ch latach wstec4 na rok 2013 nie

wyodrebnila, na 2012 rok nie vyodrQbnila i 201I rok nie wyodrqbnila. Bltly to irodki do

bspozrcji od momentu, kiedyjua zac4lafank ionowqt nowo rlstq\4a o budzecie gminy "
Skarbnik Gminy - P&ri Zdzislawa Kanicz odpowiedziala: ,farie Przewodniczqcy, ja nie
powiedzialam, ,:e b'ly Wdane ircdki funduszu soleckiego, Ja mdwiQ o oS'lnych rzeczach, ie
poszty n4 ineestyde. Te pieniqdze poszly na irwest cie, Tneba bylo robit oszczqdniej. "
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powidziaL,,ieiEli chodzi o budzet ns tok 2014' toia
biore catq odpowiedzialnolt na siebie. To ja decydowalem, jqkie inwestycie bQdq

wykonywane i jakie sq potzebne pieniTdze. Nqtomiost szkoda byloby mi nie sl@rzyst^' z

iofrunsowania takich przedsiqziqt, jak kanslizscja do Koszelew, czy Webudowa stadionu

i wiele innych.
Co do budzetu na 2014 rok to moje zadanie. Bqde robil 1ts4)srl(4, zeby ten bud:iet zostal

skonstnnwqny.
To ja odpowiodam zq inwestycie i wykarzystqne Srodkl Natomiast skarbnik musi wykonat

moje polecenia.

Dziwig siq Radzie, 2e ma pretensie do dokument6w' kl6rc splywaiq na EesiQ' Jeieli trzebs'

bqdziiny czpiciej sesie zwobwat. SzanuiQ Parttfira czas Nie raz bt4y takie sytuscie' 2e

"y"noa"*lry 
z'sesji, o na biwku W iua msleriqly, 2e trzeba .tobit tqstepne zmisny tt/

budzecie. Miie tez io denerwuie, bo ia moze ta hlLa godzin vczeiniei wiem niz Pqnstwo' ire

przychodzqzmiany, c? to od lyoiewo i musimy to dostosowaa ,'Co' do b;blioteki, to wczelniej rqchunkowolt prowodzilo biuro rachunkowe' Mialem

zastze^eni4 co do prowadzeniq ksiQgowoici. Dzisiai obEadzenie k'tiQgowei $' bibliotece jest

ogromnyn dytemaim. Kandydat musi spelnisi odpowiednie kwalifrkgcie. .m'in 5 staz na

*irrorii"ryi stsnovlisht v/ adminktracji T4czosowo kiqsowoft biblioteki prowadzi

obecnie Pani Chtrzyfutkl. Wiem, 2e &)2o os6b jest bez pacy Ptt jelilny duio ostib ta
roboty interwencYi ne, stq4)$ l6w
Ci io 

^r"utd*' 
noay i i'ana Przewodniczqcego wobec Pani Skarbnih to nie zSodzQ siQ z

nimi. Bowiem niekdie spr&ry wyniktiqz ciqgloici pracy nielo6rych utzqddw"'

PrzewodniczQcy R&dy - PrD Marian Lignan powiedzial: ,,Pqnie , kieb' Radq zaczyna

trshowst siQ instrumentalnie, to tzeba o W m6wit "

W6jt Gmily - Pan Edmund Ligman powiedzial : ,, z(twsze .dziqkowalem 
Panu

Piewodniczqcemu za 
^,)olane 

sesje, Rsdzie . Nie mozns powiedziet, 2e juz tqkich sytuocii e

bqdzie, bo ,akie bqdq ieszcze nie raz. Nikogo ,u nie bloniQ' Nie chcq' aby Przewodniczqcy

zwolwal zbqdnie sesje, s Radni zbednie na nie przyieidzali. "

Radoy Powiatu Dzirldoeskiego - Pao Tomasz WQgr,f,nowski powiedzid:,, chcialbyn

o&i&t siq do wyporeiedzi Pana Ptzewodniczqcego' dolyczqcei oczek wodnych' Z inicjstywy

na&rcgo iana iiruszq Karczmqrka, w Starcstteie odbr4a siQ komisja ochtony Stodowisl& ns
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kdrq zaproszono Dy'eklora Wehkiego Parht Krajobruzowego i ptze^trt4icieli W&ialu
Poni Mqrii Ligman. Dyslattowalilmy tylko na tema, oczek wodnych Powolalismy zespdl
roboczy, ld6ry bedzie EiQ ta syawq zajmowal, lqcznie z Dyreldorem Welsbiego Parku
Krojobrazowego. Bqdzie to koordynowal wydzial Pani Ma i LignaL Chcemy iit ta drogq ze

to Pan Dyreldor Pa*u wystqri z inicjatywq do Marszqlks, przy poporciu Stqrostsa i
Pqt stwe "

Wiqcej wniosk6w i pytaf nie bylo.

Ad.8, ZamkniQcie obrad.

O godz. 11:00 - prowadz4cy obrady Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman - wobec
ryczerpania porzq$ku obrad - zamknd obrady X)O( sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym Fotokol zakofczono.

Protokolo*ala

E*ASW
Przewodn iThcy Pcdy aminy

ffi'"^*
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